
 

20.08.2024 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, har jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Kan Naalakkersuisut fremlægge status for undersøgelses af 

dødsfald blandt får? 

2. Hvem deltager i undersøgelsen? 

3. Hvornår startede man optælling af havørne?  

A) Hvem deltog i optællingen? 

(Medlem af Inatsisartut Mariane Paviasen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse:  

Under efterårssamlingen i 2022/32 fremsatte jeg et forslag om optælling af 

havørne i Sydgrønland. Naalakkersuisut fremsatte et ændringsforslag om, at 

udarbejde en undersøgelse af grundene til dødsfald blandt får og at 

undersøgelsen skulle præsenteres om foråret i 2025. Nu er halvdelen af tiden 

for undersøgelse af optælling af havørne gået. Nogle af fåreholderne har ikke 

hørt om undersøgelsen, hvorfor jeg ønsker at få oplyst om status for 

undersøgelse samt ikke mindst hvem der deltager i undersøgelsen. 

 


